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Měsíční glosování

Hlášení staničního rozhlasu: „V pátek 30. srpna bude ve 
stanici Jihlava město provedena veřejná prezentace nové kni-
hy Jihlava a železnice. Prezentace zastaví na prvním nástu-
pišti. Upozorňujeme, že restaurační vůz nebude zařazen. 
Konec hlášení.“

Takto vtipně autor knihy Richard Cila oznamoval křest 
obrazové knížky určené pro všechny milovníky železni-
ce, historie a patrioty Jihlavy. Křest je již minulostí a brzy 
jí bude i prostor, kde se malá oslava odehrávala. Jak Cila 
na křtu prohlásil, knížka má premiéru, budova derniéru. 

Samotná kniha se skládá z desítek dobových fotogra-
�í nádraží, lokomotiv, budov, železničářů a jejich práce. 
Nostalgicky nás zavádí do doby, kdy železnice přetváře-
la krajinu a města a stala se nepostradatelnou součástí 
našich životů.

Richard Cila pro své dílo využil i ojedinělý archiv jih-
lavského fotografa Ladislava Točíka, jehož širokoúhlé 
snímky byly ve své době doslova unikátní. Knížku vyda-
lo nakladatelství Tváře.  -pk-

AUTOR knihy Jihlava a železnice Richard Cila si vypůjčil čepici výpravčího a dal spolu s náměstkem hejtmana Vladimírem 
Novotným cestě knížky zelenou.  Foto: Petr Klukan

Do stanice Ji-město dorazila kniha

� Krajské volby drtivě vyhrá-
lo hnutí ANO a k překvapení všech 
zcela pohořeli Piráti. Ve vedení kra-
je se tedy vymění lidé a budeme mít 
i nového hejtmana. Protože druhá 
ODS již avizovala, že s ANO NE. 

� Oslavně trubte! Zuška slaví 100 
let. A díky Zdeňkovi Geistovi má 
k tomu skvěle zmapovanou stoletou 
historii v krásném almanachu. 

� Milovníci výškových pohledů 
se možná skutečně dočkají obnovení 
rozhledny na Šacberku. Město totiž 
spolu s radiotelekomunikacemi našly 
místo, kde by stavba nebránila signá-
lu vysílače, který zde stojí. Jen se na 
rozhledně nebude smět mávat ruka-
ma, abychom signál nerušili.

� Silničářům patří díky, že ořezali 
větve u stromu, který zcela zastínil pří-
jezdovou ceduli do Jihlavy ve směru od 
Větrného Jeníkova. Netušil jsem ale, co 
je s tím práce, neboť stromy byly poří-
zeny z nějaké dotace na revitalizace 
aleje a musela se volat specializovaná 
�rma. Nestačilo by příště nesázet stro-
my těsně před cedulemi? 

� Celorepublikové povodně v Jih-
lavě nic nenapáchaly, protože tu tolik 
nenapršelo a všechny složky i orgány 
byly bezvadně připravené. Alespoň 
podle devíti z deseti hasičů, policistů 
a politiků, protože se vždycky někdo 
najde, kdo řekne, že by to udělal 
mnohem líp. 

� A na konec jedna velmi dobrá 
zpráva: Může se začít stavět vodojem 
Bukovno, který do Jihlavy přivede 
vodu z vodní nádrže Želivka. Díky 
němu bude v suchých měsících co 
pít, Jihlava se může dál rozšiřovat a 
movitější lidé si naplní bazény až po 
okraj.   -pk-


